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Bestyrelsen har i perioden ha0 følgende ak5viteter: 
 
Bestyrelsen kons5tuerede sig selv e0er generalforsamlingen, har a;oldt 6 bestyrelsesmøder og 
nedsa>e 5 arbejdsgrupper:  

• Kommunika5on (Torsten, S5ne, Pia): En pixibog om SBE med illustra5oner er blevet 
udarbejdet. Mulighederne for en studietur 5l Avedøre undersøgt og udskudt. Vi har fortalt 
om SBE 5l KL’s temadag, Klimafes5val i AOF’s have og Generalforsamlingen hos GO2Green, 
samt have en bod 5l ”Måske ku vi” arrangementet i SKI. En underside på Lokalrådets 
hjemmeside er opre>et om SBE, og en kontakt email opre>et. Vi havde en ar5kel i 
Folk&fæ om Informa5onsmøde og S50else af SBE i e0eråret 2023. 

• Rådgivning af interessenter (Torsten, Bo, Jørgen, Pia): Der er blevet a;oldt møde med 
Fjernvarmen og Klingstrup, og Skårup Vand iden5ficeret som ny interessent. EBO Consult 
har udarbejdet første udkast 5l leveringsbestemmelser, som gruppen har givet feedback 
på. Et diskussionsoplæg vedr. prissætning er udarbejdet og diskuteret. 

• Solceller på kommunale tage (S5ne, Jørgen, Charlo>e): Et møde er a;oldt med Merkur 
Bank om finansiering af solceller eller andet i SBE. Tagene på Damgården og Skårup Skole er 
blevet vurderet med henblik på kapacitet for solceller, og skal begge have nyt tag. Taget på 
Damgården bliver restaureret i 2025 og så er det muligt at sæ>e solceller op der. Skolens 
tag har længere udsigter.  

• Deling af energi (Bo, Pia): Der er blevet a;oldt møde med SEF, og blevet undersøgt 
muligheden for at beny>e Enydays Pla`orm. Med rådgivning fra EBO er en anden pla`orm 
og elhandler valgt, StrømFordel, som bestyrelsen har startet et pilotprojekt med, med 
henblik på at kunne dele el, fastsæ>e priser, og udarbejde leveringsbestemmelser. 

• Solceller og Ladestander hos SKI (Bo): Tilbud er blevet indhentet og elektriske installa5oner 
klargjort 5l opsæ>else af de to anlæg. Solcellerne er blevet opsat i juni. Lade stander bliver 
opsat i juli eller august.  

 
Energistyrelsens projekt: Bestyrelsen har gennemført de fleste ak5viteter i henhold 5l 5dsplanen, 
dog er SBE eventen udskudt 5l august med styrelsens godkendelse. Bestyrelsen har indgået en 
a0ale med Projektrådgiveren om at varetage a;oldelse af denne ak5vitet. Eventen er fastsat 5l 29. 
august, og en ar5kel er publiceret om det i Folk&Fæ. 
 
A0ale med EBO Consult: Bestyrelsen forventes at indgå en a0ale med EBO Consult om at de 
fremover skal varetage administra5on af SBE, herunder deling af strøm, og som et led i denne 
a0ale indgå i et pilotprojekt med StrømFordel. 
 
Anden administra5on: Bestyrelsen valgte systemet Forenings Let 5l at håndtere 
medlemsadministra5on, og der er blevet udsendt to nyhedsbreve 5l interesserede herigennem.  
 



S50else: Vi har ha0 udfordringer med s50else af SBE som a.m.b.a. i forhold 5l Erhvervsstyrelsens 
regler, og har ha0 hjælp fra DLAPiper i denne proces. Formel s50else forventes at finde sted i juni.  
 
Energifællesskaber Danmark: Bestyrelsen har meldt sig ind i denne paraplyorganisa5on, da de er et 
vig5gt poli5sk talerør og formidler megen informa5on om energifællesskaber.  
 
Vi har ha0 to observatører fra DTU (Sophie og Emil) 5lkny>et bestyrelsesmøderne, og de a;oldt 
en workshop i maj med bestyrelsen med det formål at iden5ficere SBE’s kernefortælling. De>e 
arbejde skal bruges i kommunika5onsarbejdet fremover.  
 
Formanden har deltaget i flere interviews og oplevet stor interesse i SBEs arbejde (Rådet fra Grøn 
oms5lling, Tryg Fonden, Landdistrikternes Fællesråd, flere specialestuderende). 
 
Bestyrelsen har fået en uvurderlig stø>e i sit arbejde fra projektleder Pia Duus fra Vand og Affald 
og miljømedarbejder Charlo>e Vesterlund fra Svendborg kommune.  
 
Tak for et godt samarbejde i bestyrelsen,  
 
S5ne Skø> Thomsen 
 
 


